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§ 145 Dnr KS-00173/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
ren- och spillvatten i Los 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Los fastställs i enlighet 

med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 
redovisade i bilaga 1a och 1b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

 
2. Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Los fastställs i enlighet 

med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 
redovisade i bilaga 2a och 2b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  

Sammanfattning av ärendet 

I Los samhälle finns idag gemensamt verksamhetsområde för VA-nyttighe-
terna. Ljusdal Vatten AB anser att det generellt i hela kommunen ska vara 
skilda verksamhetsområden för de tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten 
samt att gränsdragningarna ska anpassas till de områden där det finns behov 
och möjlighet att leverera respektive nyttighet.  
 
De framtagna förslagen på uppdaterade verksamhetsområden för ren- och 
spillvatten innefattar de fastigheter som idag är anslutna till respektive 
nyttighet. Områdena skiljer sig något åt, området för renvatten innefattar fler 
fastigheter. Om de fastigheter som enbart är anslutna till renvatten skulle 
anslutas till spillvattennätet kommer flertalet av dem att vara tvungna att 
pumpa spillvattnet. Enstaka fastigheter som har behov av pump, även inom 
verksamhetsområdet, måste bekosta denna själva. Ljusdal Vatten AB anser 
att det inte är rimligt att verksamhetsområdet för spillvatten ska innefatta 
dessa fastigheter, då de inte är anslutna till kommunalt spillvatten idag.  
 
Verksamhetsområden bör fastställas enligt underlag i bilagor. För stora 
fastigheter eller fastigheter som består av flera skiften gäller att endast den 
del som finns med inom verksamhetsområdets gränser, enligt tillhörande 
kartmaterial, har rätt till anslutning. Vid styckning eller byte av fastighets-
beteckning gäller gränsdragning på karta över fastighetsförteckning. 
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Nuläge VA i Los  
Det finns idag ingen planerad utbyggnad av ren- eller spillvattenlednings-
nätet eller anläggande av dagvattennät. I Los finns ingen anläggning för 
omhändertagande av dagvatten och därför inga sådana nät. Los är så pass 
glest bebyggt att omhändertagande av dagvatten kan ske lokalt.  
 
Ljusdal Vatten AB arbetar med att renovera ledningsnäten i Los, då dessa är 
föråldrade. Till avloppsreningsverket i Los kommer stora mängder ovidkom-
mande vatten, vilket leder till tekniska problem, men också ökade kostnader. 
Det ovidkommande vattnet består mest av regn- och smältvatten och att det 
rinner i spillvattennätet och renas i ett avloppsreningsverk innebär onödigt 
användande av resurser. Att renovera spillvattennätet för att minska mäng-
den inläckage är en viktig åtgärd. Ett fastställt verksamhetsområde har bland 
annat stor betydelse för att kunna hantera dagvatten som felaktigt är anslutet 
till spillvattennätet.  
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.     

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 88 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 146 Dnr KS-00183/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Ljusdals samhälle 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Ljusdal fastställs i 

enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighets-
förteckning.   

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa en aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa områ-
den inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i senare 
skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Ljusdal avvattnar Trafikverkets vägar i centrala Ljusdal via Ljusdal Vatten 
AB:s system. Dock finns inget avtal om detta samt att Trafikverket inte beta-
lar några avgifter. I ytterkanterna av centrum finns dels gemensam avvatt-
ning, dels separat och hur de avvattnas. Utredningar gällande detta behöver 
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genomföras. Trafikverkets vägområde har därför lämnats utanför förslaget 
till verksamhetsområde.  
 
Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 
kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 
möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 
genomföras.  
 
De två systemen med dagvattendammar, vid Björkhamre och längs 
Löjtnantsgatan, kräver ytterligare utredning om ansvar och fördelning av 
kostnader samt upprättande av avtal mellan de olika parterna; ansvarig för 
vägar, park och Ljusdal Vatten AB.  
 
I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-
hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
 
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljöfrågor och planfrå-
gor. Det förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som 
behöver utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 
dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 
detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 
dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 
Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 
forum.  
 
Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 
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styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 
fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-
der för omhändertagandet av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 
fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 
för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 
genom nuvarande dagvattenavgift.  
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön behö-
ver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en viss 
befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det verk-
samhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.             

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 89 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 147 Dnr KS-00184/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Färila samhälle 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Färila fastställs i 

enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över 
fastighetsförteckning.    

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 
områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 
senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Färila har Trafikverket egna brunnar, ledningar och avledning av dagvatten. 
Trafikverkets vägområde ingår inte i förslag till verksamhetsområde.  
 
Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 
kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 
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möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 
genomföras.  
 
I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-
hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
  
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 
förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver ut-
redas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 
dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 
detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 
dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 
Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 
forum.  
Det pågår också förändringar av taxekonstruktion, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en sty-
rande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 
fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-
der för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 
fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 
för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 
genom nuvarande dagvattenavgift. 
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
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6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.      

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 90 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
 
 

Kommunstyrelsen 2024-06-11
(Signerat, SHA-256 7514B7D1A9527262B99615D4EEAD8FD49A16F8E5EFAD1AA665F92461E37F4B5B)

Sida 11 av 20



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 
Sida 
12(19) 

Datum 
2024-06-11 

 
 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 148 Dnr KS-00185/2024  

Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Järvsö samhälle 

Kommunstyrelsens förslag 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Järvsö fastställs i 

enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighets-
förteckning.    

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa områ-
den inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i senare 
skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Järvsö har Trafikverket dels egna brunnar, ledningar och avledning av 
dagvatten, dels gemensamt system med Ljusdal Vatten AB. Utredningar om 
ansvar, skötsel krävs gällande dessa frågor. Trafikverkets vägområde har 
därför lämnats utanför förslag till verksamhetsområde.  
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I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvattenhante-
ring kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
 
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 
förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 
utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat. 
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till dag-
vattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer detta 
att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares dagvatten 
är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i Hälsingland 
har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma forum.  
 
Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en styran-
de taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna fastig-
heten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostnader för 
omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska fastighets-
ägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och för att 
avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs genom 
nuvarande dagvattenavgift. 
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
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ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 91 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 

Yrkanden 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.      
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§ 149 Dnr KS-00229/2024  

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
renovering av Färila skola 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Initiativärendet avslås.  

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende gällande renoveringen av 
Färila skola. 
 
Han skriver: 
 
”Att renovering och underhåll av Färila skola varit eftersatt har varit känt en 
längre tid. Färila skolas renoveringsbehov har länge varit helt akut och den 
mest katastrofala arbetsmiljön har tillfälligt avhjälpts av modulhus, men trots 
detta finns många stora brister kvar. 
 
Framtid Ljusdal har sagt att spaden ska vara i marken för renovering av 
Färila skola sommaren 2024. Detta har Framtid Ljusdal sedan helt skjutit i 
sank för att frågan om Färila skola bakas in i generalplanen där dess nuva-
rande existens ifrågasätts. Det duger inte, barnen på Färila skola kan inte 
vänta längre! 
 
Oavsett vilket spår som beslutas om i generalplanen är det tydligt att många 
lokaler behöver renoveras och sannolikt behövs nya byggas, allt kan inte 
göras samtidigt och därför är det otroligt viktigt att börja någonstans. 
 
Med detta som bakgrund yrkar jag att kommunstyrelsen rekommenderar 
kommunfullmäktige att ta ett inriktningsbeslut att snarast möjligt påbörja 
renovering av Färila skola som en F-9 skola.”    

Beslutsunderlag 

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP), 6 juni 2024 
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Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): kommunstyrelsen rekommenderar kommunfull-
mäktige att ta ett inriktningsbeslut att snarast möjligt påbörja renovering av 
Färila skola som en F-9 skola.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer Kavallins 
yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 
 
Votering begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
 
Ja-röst för avslag till Kristoffer Kavallins yrkande och Nej-röst för bifall till 
Kristoffer Kavallins yrkande.  

Omröstningsresultat 

Med sex Ja-röster mot 2 Nej-röster avslår kommunstyrelsen Kristoffer Kavallins 
yrkande. 
 
Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L), Roger Kastman (KD), Lena Svahn (S), 
Kjell Israelsson (M) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar Ja. 
 
Kristoffer Kavallin (MP) och Henrik Karlström (SD) röstar Nej. 
 
Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Solange Nordh 
(C) avstår från att rösta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
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§ 150 Dnr KS-00225/2024  

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
kommunens laddinfrastruktur 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ärendet skickas till beredningen för att klargöra hur kommunen kan 

agera i frågan om laddinfrastruktur. 
 
2. Återkoppling lämnas vid nästa arbetsutskott i augusti. 

Sammanfattning av ärendet 

Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende gällande kommunens 
laddinfrastruktur. 
 
Han skriver: 
 
"31 oktober 2022 bifölls Miljöpartiets motion ”Laddstolpe i Los” med de två 
uppdragen åt kommunchefen att: 
• skyndsamt säkerställa en medveten satsning på en utbyggnad av ladd-

infrastruktur i Loos och trakten däromkring. 
• arbetet med att säkerställa en god laddinfrastruktur i hela kommunen ska 

intensifieras. 
 
Sedan signaler kom från Losbor att bristen på laddinfrastruktur innebär en 
flaskhals för byns utveckling har det nu gått 4 år, en helt oacceptabel 
tidsrymd. 
 
Förutom ett gäng Tesla-snabbladdare i Ljusdals centrala köping har utveck-
ling av god laddinfrastruktur i hela kommunen verkat lysa med sin frånvaro. 
 
Värt att poängtera i sammanhanget är att den styrande majoriteten Framtid 
Ljusdal har varit tydliga med sin ambition i sin gemensamma politiska 
deklaration: 
”Laddstolpar ska finnas för invånare, besökare och genomresande. Ljusdal 
ska vara en miljövänlig kommun som samtidigt förstår bilens betydelse på 
landsbygd.” 
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En annan aspekt som aktualiserat dessa frågor rejält är att det nära vår 
kommungräns i Svågadalen där det länge funnits laddinfrastruktur som nu 
lagts ned för att det saknas operatör. Redan nu orsakar detta stora problem 
för många och laddinfrastruktur kommer allt mer bli fullständigt samhälls-
kritisk i framtiden. 
 
Därför är det nu dags att Ljusdals kommun tar fram en beredskapsplan för att 
kunna hantera och eventuellt täcka upp om det i framtiden uppstår sådan här 
glapp mellan operatörer även i vår kommun. 
 
Dialog och sannolikt även påtryckningar måste ske till relevanta statliga 
myndigheter. Det här är en fråga som egentligen är för stor för vår egen 
kommun att hantera på längre sikt, även om direkt inblandning kan vara 
nödvändigt för att säkerställa en fungerande situation på kort sikt. 
 
Kommunstyrelsen behöver en uppdatering kring hur det går med dessa 
uppdrag och få en helhetsbild över den rådande situationen. 
 
I korthet behöver kommunstyrelsen: 
1. Uppdatering kring hur det går med uppdragen ”laddstolpe i Los” och 

”en god laddinfrastruktur i hela kommunen”. 
2. Information om vad som hänt i Svågadalen och behovet för 

beredskapsplan vid bortfall av laddinfrastruktur. 
3. Information om statliga myndigheters ansvar för elektrifiering av 

transportsektorn och behovet av att utöva påtryckningar från kommunalt 
håll." 

Beslutsunderlag 

Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) 4 juni 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M):  
 
• Ärendet skickas till beredningen för att klargöra hur kommunen kan 

agera i frågan om laddinfrastruktur. 
• Återkoppling lämnas vid nästa arbetsutskott i augusti. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer sitt eget yrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Beredningen 
Akt 
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§ 145 Dnr KS-00173/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
ren- och spillvatten i Los 


Kommunstyrelsens förslag 


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt renvatten i Los fastställs i enlighet 


med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 
redovisade i bilaga 1a och 1b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


 
2. Verksamhetsområde för kommunalt spillvatten i Los fastställs i enlighet 


med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighetsförteckning 
redovisade i bilaga 2a och 2b. Karta gäller över fastighetsförteckning.  


Sammanfattning av ärendet 


I Los samhälle finns idag gemensamt verksamhetsområde för VA-nyttighe-
terna. Ljusdal Vatten AB anser att det generellt i hela kommunen ska vara 
skilda verksamhetsområden för de tre nyttigheterna ren-, spill- och dagvatten 
samt att gränsdragningarna ska anpassas till de områden där det finns behov 
och möjlighet att leverera respektive nyttighet.  
 
De framtagna förslagen på uppdaterade verksamhetsområden för ren- och 
spillvatten innefattar de fastigheter som idag är anslutna till respektive 
nyttighet. Områdena skiljer sig något åt, området för renvatten innefattar fler 
fastigheter. Om de fastigheter som enbart är anslutna till renvatten skulle 
anslutas till spillvattennätet kommer flertalet av dem att vara tvungna att 
pumpa spillvattnet. Enstaka fastigheter som har behov av pump, även inom 
verksamhetsområdet, måste bekosta denna själva. Ljusdal Vatten AB anser 
att det inte är rimligt att verksamhetsområdet för spillvatten ska innefatta 
dessa fastigheter, då de inte är anslutna till kommunalt spillvatten idag.  
 
Verksamhetsområden bör fastställas enligt underlag i bilagor. För stora 
fastigheter eller fastigheter som består av flera skiften gäller att endast den 
del som finns med inom verksamhetsområdets gränser, enligt tillhörande 
kartmaterial, har rätt till anslutning. Vid styckning eller byte av fastighets-
beteckning gäller gränsdragning på karta över fastighetsförteckning. 
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Nuläge VA i Los  
Det finns idag ingen planerad utbyggnad av ren- eller spillvattenlednings-
nätet eller anläggande av dagvattennät. I Los finns ingen anläggning för 
omhändertagande av dagvatten och därför inga sådana nät. Los är så pass 
glest bebyggt att omhändertagande av dagvatten kan ske lokalt.  
 
Ljusdal Vatten AB arbetar med att renovera ledningsnäten i Los, då dessa är 
föråldrade. Till avloppsreningsverket i Los kommer stora mängder ovidkom-
mande vatten, vilket leder till tekniska problem, men också ökade kostnader. 
Det ovidkommande vattnet består mest av regn- och smältvatten och att det 
rinner i spillvattennätet och renas i ett avloppsreningsverk innebär onödigt 
användande av resurser. Att renovera spillvattennätet för att minska mäng-
den inläckage är en viktig åtgärd. Ett fastställt verksamhetsområde har bland 
annat stor betydelse för att kunna hantera dagvatten som felaktigt är anslutet 
till spillvattennätet.  
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.     


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 88 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 146 Dnr KS-00183/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Ljusdals samhälle 


Kommunstyrelsens förslag 


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Ljusdal fastställs i 


enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighets-
förteckning.   


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa en aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa områ-
den inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i senare 
skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Ljusdal avvattnar Trafikverkets vägar i centrala Ljusdal via Ljusdal Vatten 
AB:s system. Dock finns inget avtal om detta samt att Trafikverket inte beta-
lar några avgifter. I ytterkanterna av centrum finns dels gemensam avvatt-
ning, dels separat och hur de avvattnas. Utredningar gällande detta behöver 
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genomföras. Trafikverkets vägområde har därför lämnats utanför förslaget 
till verksamhetsområde.  
 
Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 
kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 
möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 
genomföras.  
 
De två systemen med dagvattendammar, vid Björkhamre och längs 
Löjtnantsgatan, kräver ytterligare utredning om ansvar och fördelning av 
kostnader samt upprättande av avtal mellan de olika parterna; ansvarig för 
vägar, park och Ljusdal Vatten AB.  
 
I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-
hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
 
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljöfrågor och planfrå-
gor. Det förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som 
behöver utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 
dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 
detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 
dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 
Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 
forum.  
 
Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en 
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styrande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 
fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-
der för omhändertagandet av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 
fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 
för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 
genom nuvarande dagvattenavgift.  
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön behö-
ver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en viss 
befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det verk-
samhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.             


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 89 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 147 Dnr KS-00184/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Färila samhälle 


Kommunstyrelsens förslag 


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Färila fastställs i 


enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över 
fastighetsförteckning.    


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa 
områden inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i 
senare skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Färila har Trafikverket egna brunnar, ledningar och avledning av dagvatten. 
Trafikverkets vägområde ingår inte i förslag till verksamhetsområde.  
 
Ett antal fastigheter som ligger längs genomfarten har inte anslutning till 
kommunala dagvattenledningar, utifrån vad som är känt i dagsläget. Det är 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 
Sida 
10(19) 


Datum 
2024-06-11 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


möjligt att de är anslutna till Trafikverkets ledning, men utredning behöver 
genomföras.  
 
I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvatten-
hantering kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
  
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 
förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver ut-
redas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat.  
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till 
dagvattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer 
detta att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares 
dagvatten är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i 
Hälsingland har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma 
forum.  
Det pågår också förändringar av taxekonstruktion, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en sty-
rande taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna 
fastigheten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostna-
der för omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska 
fastighetsägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och 
för att avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs 
genom nuvarande dagvattenavgift. 
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
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6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.      


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 90 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 148 Dnr KS-00185/2024  


Uppdatering av verksamhetsområde för kommunalt 
dagvatten i Järvsö samhälle 


Kommunstyrelsens förslag 


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Verksamhetsområde för kommunalt dagvatten i Järvsö fastställs i 


enlighet med beslutsunderlag med tillhörande karta och fastighets-
förteckning redovisade i bilaga 1 och 2. Karta gäller över fastighets-
förteckning.    


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med uppdateringen är att skapa aktuell bas att kunna arbeta vidare 
med. Att behålla det nuvarande området, vilket främst är skapat utifrån 
behov av ren- och spillvatten 1985 anser Ljusdal Vatten AB inte är lämpligt. 
Detta område har ingen direkt koppling till behov av dagvattenavledningen 
och till stora delar innefattar det ett mycket större område än vad som kan bli 
aktuellt.  
 
I detta beslut ingår enbart de områden där det är tydligt att det är VA-
huvudmannens, det vill säga Ljusdal Vatten AB:s, ansvar att omhänderta 
dagvatten från fastigheter och gator. Ett antal områden, både specifika och 
generella, där behov och ansvar måste utredas finns beskrivna nedan. När 
dessa är utredda kommer beslutsunderlag för eventuell förändring av 
verksamhetsområdet att tas fram.  
 
Undantagna områden  
Nedan beskriv i stora drag de områden som inte finns med i detta förslag till 
verksamhetsområde för dagvatten. Det innebär inte att vissa av dessa områ-
den inte kan ha ett behov och att verksamhetsområde kan inrättas i senare 
skede. Dock krävs fördjupade utredningar.  
 
I Järvsö har Trafikverket dels egna brunnar, ledningar och avledning av 
dagvatten, dels gemensamt system med Ljusdal Vatten AB. Utredningar om 
ansvar, skötsel krävs gällande dessa frågor. Trafikverkets vägområde har 
därför lämnats utanför förslag till verksamhetsområde.  
 







 


Kommunstyrelsen  


PROTOKOLL 
Sida 
13(19) 


Datum 
2024-06-11 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     


 


I utkanten av den samlade bebyggelsen finns fastigheter, vilka idag inte har 
dagvattenledningar framdragna. Utredningar behöver genomföras om dessa 
fastigheter behöver anslutning till dagvattenledning eller om dagvattenhante-
ring kan ske lokalt på/vid fastigheten.  
 
Det finns områden med fastigheter som idag har dagvatten anslutet till 
spillvattenledning. Merparten av dessa områden byggdes innan särskilda 
dagvattenledningar anlades. Det är vanligt att fastighetsägare i dessa 
områden betalar dagvattenavgift, vilket är korrekt, då deras dagvatten 
omhändertas. Den framtida tekniska lösningen i dessa områden behöver 
också utredas.  
 
Konsekvens och framtida arbete  
Beslutet innebär ett förtydligande för Ljusdal Vatten AB, men även för andra 
kommunala enheter som till exempel arbetar med miljö- och planfrågor. Det 
förtydligar vilka områden som har ett behov, men även vad som behöver 
utredas ytterligare och att detta kan ske strukturerat och planerat. 
 
För fastighetsägarna innebär beslutet ingen direkt förändring efter att beslu-
tet har fattats. Fastighetsägaren kan komma att behöva göra åtgärder på sina 
ledningar, till exempel koppla om dagvatten från spillvattenledning till dag-
vattenledning när deras område blir aktuellt att hantera. Dock kommer detta 
att föregås av information i god tid. Hantering av fastighetsägares dagvatten 
är en aktuell fråga för många VA-huvudmän i dagsläget och i Hälsingland 
har VA-huvudmännen diskuterat frågan på genomsamma forum.  
 
Det pågår också förändringar av taxekonstruktionen, där det allmänna rådet i 
Sverige är att det ska vara separata avgifter för dagvatten från gatuområde 
och från fastigheten. I ett sådant upplägg finns det möjlighet att ha en styran-
de taxa för att främja fördröjning eller omhändertagande på den egna fastig-
heten. Dock ska fastighetsägare och ansvarig för gator dela på kostnader för 
omhändertagande av dagvatten från gatumiljön. Redan i dag ska fastighets-
ägare betala för både det dagvatten som avleds från fastigheten och för att 
avledning sker på gatan så det går att nå fastigheten, vilket görs genom 
nuvarande dagvattenavgift. 
 
Allmänt Verksamhetsområde  
Ett verksamhetsområde är det område inom vilket kommunen har skyldighet 
att tillhandahålla vattentjänster till fastighetsägare. Enligt vattentjänstlagen:  
6 §: Om det med hänsyn till skyddet för människors hälsa eller miljön 
behöver ordnas vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang för en 
viss befintlig eller blivande bebyggelse, skall kommunen 1. bestämma det 
verksamhetsområde inom vilket vattentjänsten eller vattentjänsterna behöver 
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ordnas, och 2. se till att behovet snarast, och så länge behovet finns kvar, 
tillgodoses i verksamhetsområdet genom en allmän va-anläggning.  
7 § Av ett beslut om en allmän va-anläggnings verksamhetsområde skall det 
framgå vilka fastigheter som verksamhetsområdet omfattar.  
8 § Om verksamhetsområdet behöver omfatta en eller flera fastigheter som 
ingår i en samfällighet för va-frågor, skall verksamhetsområdet bestämmas 
så att det omfattar alla fastigheter som ingår i den särskilda samfälligheten.  
Om det finns synnerliga skäl, får verksamhetsområdet bestämmas med 
avvikelse från kravet i första stycket.  
 
Med större sammanhang avses 20-30 fastigheter.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 91 
Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 3 juni 2024 
Skrivelse från Ljusdal Vatten 2 maj 2024 
Bilagor 2 maj 2024 


Yrkanden 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.      
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§ 149 Dnr KS-00229/2024  


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
renovering av Färila skola 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Initiativärendet avslås.  


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende gällande renoveringen av 
Färila skola. 
 
Han skriver: 
 
”Att renovering och underhåll av Färila skola varit eftersatt har varit känt en 
längre tid. Färila skolas renoveringsbehov har länge varit helt akut och den 
mest katastrofala arbetsmiljön har tillfälligt avhjälpts av modulhus, men trots 
detta finns många stora brister kvar. 
 
Framtid Ljusdal har sagt att spaden ska vara i marken för renovering av 
Färila skola sommaren 2024. Detta har Framtid Ljusdal sedan helt skjutit i 
sank för att frågan om Färila skola bakas in i generalplanen där dess nuva-
rande existens ifrågasätts. Det duger inte, barnen på Färila skola kan inte 
vänta längre! 
 
Oavsett vilket spår som beslutas om i generalplanen är det tydligt att många 
lokaler behöver renoveras och sannolikt behövs nya byggas, allt kan inte 
göras samtidigt och därför är det otroligt viktigt att börja någonstans. 
 
Med detta som bakgrund yrkar jag att kommunstyrelsen rekommenderar 
kommunfullmäktige att ta ett inriktningsbeslut att snarast möjligt påbörja 
renovering av Färila skola som en F-9 skola.”    


Beslutsunderlag 


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP), 6 juni 2024 
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Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): kommunstyrelsen rekommenderar kommunfull-
mäktige att ta ett inriktningsbeslut att snarast möjligt påbörja renovering av 
Färila skola som en F-9 skola.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer Kavallins 
yrkande och finner att kommunstyrelsen avslår detta. 
 
Votering begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
 
Ja-röst för avslag till Kristoffer Kavallins yrkande och Nej-röst för bifall till 
Kristoffer Kavallins yrkande.  


Omröstningsresultat 


Med sex Ja-röster mot 2 Nej-röster avslår kommunstyrelsen Kristoffer Kavallins 
yrkande. 
 
Pernilla Färlin (M), Henrik Estander (L), Roger Kastman (KD), Lena Svahn (S), 
Kjell Israelsson (M) och Marie-Louise Hellström (LB) röstar Ja. 
 
Kristoffer Kavallin (MP) och Henrik Karlström (SD) röstar Nej. 
 
Jonas Rask Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C) och Solange Nordh 
(C) avstår från att rösta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
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§ 150 Dnr KS-00225/2024  


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) gällande 
kommunens laddinfrastruktur 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Ärendet skickas till beredningen för att klargöra hur kommunen kan 


agera i frågan om laddinfrastruktur. 
 
2. Återkoppling lämnas vid nästa arbetsutskott i augusti. 


Sammanfattning av ärendet 


Kristoffer Kavallin (MP) väcker ett initiativärende gällande kommunens 
laddinfrastruktur. 
 
Han skriver: 
 
"31 oktober 2022 bifölls Miljöpartiets motion ”Laddstolpe i Los” med de två 
uppdragen åt kommunchefen att: 
• skyndsamt säkerställa en medveten satsning på en utbyggnad av ladd-


infrastruktur i Loos och trakten däromkring. 
• arbetet med att säkerställa en god laddinfrastruktur i hela kommunen ska 


intensifieras. 
 
Sedan signaler kom från Losbor att bristen på laddinfrastruktur innebär en 
flaskhals för byns utveckling har det nu gått 4 år, en helt oacceptabel 
tidsrymd. 
 
Förutom ett gäng Tesla-snabbladdare i Ljusdals centrala köping har utveck-
ling av god laddinfrastruktur i hela kommunen verkat lysa med sin frånvaro. 
 
Värt att poängtera i sammanhanget är att den styrande majoriteten Framtid 
Ljusdal har varit tydliga med sin ambition i sin gemensamma politiska 
deklaration: 
”Laddstolpar ska finnas för invånare, besökare och genomresande. Ljusdal 
ska vara en miljövänlig kommun som samtidigt förstår bilens betydelse på 
landsbygd.” 
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En annan aspekt som aktualiserat dessa frågor rejält är att det nära vår 
kommungräns i Svågadalen där det länge funnits laddinfrastruktur som nu 
lagts ned för att det saknas operatör. Redan nu orsakar detta stora problem 
för många och laddinfrastruktur kommer allt mer bli fullständigt samhälls-
kritisk i framtiden. 
 
Därför är det nu dags att Ljusdals kommun tar fram en beredskapsplan för att 
kunna hantera och eventuellt täcka upp om det i framtiden uppstår sådan här 
glapp mellan operatörer även i vår kommun. 
 
Dialog och sannolikt även påtryckningar måste ske till relevanta statliga 
myndigheter. Det här är en fråga som egentligen är för stor för vår egen 
kommun att hantera på längre sikt, även om direkt inblandning kan vara 
nödvändigt för att säkerställa en fungerande situation på kort sikt. 
 
Kommunstyrelsen behöver en uppdatering kring hur det går med dessa 
uppdrag och få en helhetsbild över den rådande situationen. 
 
I korthet behöver kommunstyrelsen: 
1. Uppdatering kring hur det går med uppdragen ”laddstolpe i Los” och 


”en god laddinfrastruktur i hela kommunen”. 
2. Information om vad som hänt i Svågadalen och behovet för 


beredskapsplan vid bortfall av laddinfrastruktur. 
3. Information om statliga myndigheters ansvar för elektrifiering av 


transportsektorn och behovet av att utöva påtryckningar från kommunalt 
håll." 


Beslutsunderlag 


Initiativärende från Kristoffer Kavallin (MP) 4 juni 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M):  
 
• Ärendet skickas till beredningen för att klargöra hur kommunen kan 


agera i frågan om laddinfrastruktur. 
• Återkoppling lämnas vid nästa arbetsutskott i augusti. 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer sitt eget yrkande under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Beredningen 
Akt 
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